
1 

 

CONSELL DE LA ZONA 14 ( barri de Llívia i entorns) 

Plenari del Consell de Zona realitzat el 14 de gener de 2020, al Centre Cívic de Llívia. 

 

Assisteixen a la reunió:                                      

 

Entitats: 

Assoc. de Veïns partida Llívia i voltants; grup municipal PSC; Assoc. de Dones Llívia; Serveis 

Socials;  i Assoc. Joves Llívia.  

 

Persones registrades: 

Inés Subirà; Andrea Hernández; Nora Ribau; Ricardo Andreo; Joan Queralt; Justo Ojeda; Miguel 

Angel Expósito; Yolanda Andrei; Teresa Ferré; Arian Gallardo; Júlia Valdivia; Gabriela Gatu; 

Eduard Macarulla; Pere Macarulla; José Alcalà-Bejarano; Francisco Javier Teixido; Maria Roy; i 

Ramona Fuixench.   

 

Per l’administració municipal: 

El regidor de zona 14 i president del CdZ14, Joan R. Castro; la regidora de Participació 

Ciutadana i vicepresidenta del CdZ14, Elena Ferre; la tècnica de la regidoria de Participació, 

Esther Marcos; i el coordinador tècnic dels Consells de Zona, Francesc Mòdol. 

 

El regidor Joan R. Castro obre la sessió constitutiva del Consell de la zona 14, per al mandat 

municipal 2019-2023, i dóna la benvinguda a les persones assistents.  

 

A continuació, la regidora de Participació, Elena Ferre, contextualitza la reformulació que es vol 

fer dels Consells ”atès que –fins ara- no han acabat de funcionar com a eina participativa”.  
Quant a la voluntat que els Consells esdevinguin “participativament més efectius”, la regidora 
Ferre fa esment a la necessitat que la Paeria incorpori mecanismes que permetin vehicular 

amb major agilitat les peticions de la ciutadania, garantint-ne un seguiment adequat i un 

retorn satisfactori. 

Referent a les dinàmiques internes del Consell, Ferre insisteix en la necessitat de ser operatius i 

d’optimitzar el temps de voluntariat de les persones participants, raó per la qual avança que 

“anem cap a un model en què qui determinarà la idoneïtat dels continguts a tractar serà la 
gent dels propis consells, i no els tècnics i polítics municipals”. 
Relatiu a com es vol que funcionin els Consells, la regidora de Participació afirma que aquests 

no han de ser una instrument de resposta a peticions particulars, ans el contrari, han de servir 

per a canalitzar les aspiracions col·lectives... “Han de ser una eina de governança i no pas una 
bústia de demandes”. 
La regidora de Participació, finalitza la seva exposició explicant com podria ser possible 

dinamitzar i donar continuïtat a l’activitat del Consell durant el període de 6 mesos que pot 
arribar a existir entre una assemblea plenària i la següent: mitjançant l’existència d’un Grup de 

Dinamització Permanent i de grups de treball temàtic. 

 

En referència a quins són els canals que la ciutadania –a títol individual- té al seu abast per a 

fer arribar les seves propostes a la Paeria, i rebre resposta, Ferre recorda que en hi ha de prou 

efectives com: el 010; el 973700300; la Bústia Ciutadana; el Registre Municipal; l’aplicatiu 
APPUNTA; l’Oficina Municipal d’Atenció Ciutadana... Eines que tot i no ser prou conegudes, 

poden ser de gran utilitat a l’hora de gestionar queixes i trobar solucions a problemes concrets 

de veïns i veïnes.  

 

Acte seguit, previ el procediment informatiu preceptiu (durant el qual s’atenen els aclariments 
que demanen les persones assistents), i d’acord amb les entitats i persones que s’han 
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acreditat, el regidor Joan R. Castro dóna per constituït el Consells de la Zona 14 per al mandat 

municipal 2019-2023.  

 

Finalitzades les intervencions informatives de la regidora Elena Ferre i del regidor Joan R. 

Castro, s’inicia el torn de preguntes i/o propostes: 

   

Pere Macarulla, Veí. Expressa la seva malfiança vers l’efectivitat del Consell de Zona, atesos els 
precedents de la relació -poc lleial al seu entendre- de l’ajuntament vers el barri de Llívia. 

Macarulla demana el compliment dels compromisos adquirits, i s’interessa per la situació de 

temes pendents de resoldre com són: la conservació i/o millora d’espais del Centre Cívic 
(baixos, bar, serveis, etcètera); i el sistema de clavegueram i estació de bombeig d’aigües 
residuals. Altrament, també fa una valoració crítica de com es van dur a terme els 

Pressupostos Participatius dels anys 2017 i 2018. 

 

El regidor de zona Joan R. Castro, i la regidora Elena Ferre, manifesten l’interès del govern 
municipal perquè les reunions del Consell siguin d’utilitat, i es comprometen a escoltar les 

propostes de veïnes i veïns i a respectar els compromisos que es vagin adquirint fruit del 

consens. 

Respecte a la problemàtica de la recollida de les aigües residuals, Castro diu que preguntarà a 

urbanisme com està el tema, i quan al retard en l’inici de les obres de millora als baixos del 

Centre Cívic afirma que en breu començaran  i que si s’ha retardat l’inici previst a desembre de 

2019, ha estat per no interferir en les activitats socials programades durant el període 

Nadal/Cap d’any/Reis. 
 

Per la seva part, la Regidora Elena Ferre afegeix que la utilitat del Consell dependrà -en bona 

part- del compromís de les persones participants, i que no es tornaran a fer Pressupostos 

Participatius fins a la reformulació dels mateixos, en base a allò que vulgui la gent. 

 

El tècnic de participació, Cesc Mòdol, constata que les propostes que es van votar als 

Pressupostos Participatius van ser de veïnes i veïns de Llívia, no de la Paeria; tanmateix, admet 

que l’esmentat procés de Pressupostos Participatius va tenir febleses importants, 

especialment en allò referent a la comunicació i a la informació de les característiques de les 

propostes que es podien admetre i les que no; i a la manca d’un espai/temps de diàleg -entre 

la Paeria i el veïnatge- sobre les propostes admeses a votació. 

 

Andrea Hernández, AVV. Llívia. Lamenta que l’escrit de la seva AVV advertint que la realització 

de les reformes al Centre Cívic no afectés el desenvolupament de les activitats de Nadal i Cap 

d’any al barri, s’acabés interpretat com una demanda d’aplaçament de l’inici de les obres. 
En referència al funcionament del Consell, Andrea Hernández i Pere Macarulla expressen la 

seva preocupació davant el fet circumstancial que aquest pugui interferir en les dinàmiques 

ordinàries de l’AVV, i fer més lent el procediment per a la presa de decisions executives; per 

contra, observen que seria positiu que el Consell servís per a reforçar i fer més efectiva la feina 

que ja estan fent l’AVV o bé per a la gestió participativa en projectes sociocomunitaris de gran 

abast. 

 

La regidora de participació amplia detalls sobre el funcionament dels Consells i sobre els espais 

de treball i diàleg que li són propis (els plenaris i les comissions d’àmbits temàtics); al respecte, 

Elena Ferre  creu pertinent puntualitzar que hi ha decisions que, per la seva transcendència 

col·lectiva, poden superar la capacitat representativa de l’assemblea de socis d’una AVV, i fer 
necessari un espai dialògic obert, i procediments participatius que en cap cas no arribessin a 

excloure ningú. 
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Altrament, la regidora Ferre explica que el municipi té l’obligació d’oferir a la ciutadania espais 
de participació públics oberts a tothom, la qual cosa no vol dir -de cap manera- que la Paeria 

no valori la bona feina que estan fent entitats de gestió privada com són les AVV. 

 

Pere Macarulla, Veí. Pregunta quin tipus de comissions temàtiques són les que poden arribar a 

funcionar dintre de les dinàmiques del Consell, de quina manera aquestes interactuarien amb 

tècnics i polítics municipals, i quin seria el procediment de treball i la temporització per a la 

presa de decisions, entre plenari i plenari. Macarulla també demana aclariments sobre si hi 

haurà alguna mena de canvi en el procediment de presentació de propostes a la Paeria. 

 

El tècnic de Participació, Cesc Mòdol, recomana que relatiu a la tramitació de les petites coses 

del dia a dia es continuï operant com fins ara, però suggereix que, per a la cerca de decisions 

que aconsellin grans consensos amb el conjunt de veïns i veïnes, la millor opció és utilitzar la 

figura del Consell de Zona per a fer reunions i consultes participatives obertes amb el suport 

logístic, comunicatiu, i tècnic de la Paeria. 

 

Gabriela Gatu, veïna. Demana confirmació que les obres dels baixos ja s’hagin licitat i en cas 
afirmatiu pregunta on pot consultar les característiques de l’obra que s’ha de fer. 
 

La regidora Elena Ferre respon que li farà arribar per e-correu la documentació corresponent a 

la contractació i la licitació de les obres esmentades. 

 

Inés Subirà, veïna. Manifesta ser conscient que totes les inversions que no s’han fet durant els 
darrers anys a Llívia, no es podran fer ara, de cop; tanmateix, demana que és vagin fent coses 

perquè creu que considera que solament així es pot rescabalar el greuge de les inversions que 

hi ha hagut a Llívia respecte altres zones de la ciutat.  

Quant a la tipologia de les inversions que caldrà fer al barri, Subirà afirma que hi ha solucions 

bàsiques de mobilitat, com és posar un ascensor a un Centre Cívic municipal, que ni tan sols 

haguessin hagut d’arribar a votar-se en uns Pressupostos Participatius, atès que permetre 

l’accessibilitat a un edifici públic no és un servei, sinó una obligació que ha d’atendre’s amb 
càrrec als pressupostos ordinaris de l’ajuntament. 

Subirà és molt crítica amb la situació de deixadesa de determinades infraestructures 

municipals, parla de petits temes com els vestidors del camp de futbol i el camp , l’estat de la 
superfície de la pista, bigues amb claus rovellats al recinte esportiu...  La veïna finalitza la seva 

intervenció reivindicant els mateixos  serveis de què gaudeixen altres barris, a tal efecte 

demana col·laboració de la Paeria i exigeix que no  se’ls facin promeses que després no es 

compleixin. 

 

En referència al “modus operandi” de l’actual govern municipal, Joan R. Castro explica que al 

poc temps de prendre possessió com a regidor de zona, va participar en una assemblea veïnal 

de Llívia on es va decidir què fer amb el tema lavabos i ascensor. Relatiu a les obres dels 

lavabos, Castro explica que aquestes han pogut fer-se amb càrrec al pressupost de 2019 i quins 

han estat els tràmits de la contractació de l’obra que es farà a molt curt termini. 

Sobre una solució perquè no llisqui la superfície de la pista esportiva, el regidor informa que es 

farà una prova consistent a aplicar un producte antilliscant que els han ofert, que sembla ser 

que va molt bé.  

Quant a la humitat als vestidors de la zona esportiva, el regidor Castro exposa que, segons els 

tècnics, la millor solució és treure l’arrebossat de la paret permetent que el totxo transpiri. 

 

Pere Macarulla, Veí. Apunta que la humitat dels vestidors podria disminuir si es reparessin les 

canaleres de la teulada de manera que fessin la seva funció correctament. 
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Elena Ferre admet l’existència d’una manca d’inversió històrica a Llívia; diu estar d’acord que 
cal diferenciar entre el que són actuacions de manteniment d’infraestructures existents, 
respecte a les que són de millora; i reconeix que –per llei- és obligatori que el Centre Cívic 

tingui ascensor. 

 

Andrea Hernández, AVV. Llívia. Pregunta si es sap alguna cosa de la petició del barri quant a la 

millora de la freqüència del servei d’autobús els dies feiners; i al respecte demana que se’ls 
informi abans que la Paeria hagi pres una decisió ferma. 

Sobre la instal·lació d’ascensor al Centre Cívic, Hernández pregunta si aquesta obra podrà 
entrar als pressupostos municipals d’enguany. 
 

El regidor Castro explica que ja s’ha reajustat (avançat) una mica horari del bus a la fi de 
permetre que els/les menors arribessin a l’hora a l’Institut. Referent a la proposta que va fer 
l’AVV d’incrementar la freqüència del servei en dies feiners, constata que serà complicat, atès 

que per donar més servei a Llívia seria imprescindible retallar quilòmetres d’altres línies, 
perquè el cost global del servei de bus a la ciutat no es pot augmentar. No obstant això, quan 

els tècnics hagin acabat l’estudi que estan fent se’ls donarà una resposta. 
 

Gabriela Gatu, veïna. Observa que no li ha quedat clar com es finançaran els projectes que des 

de la participació puguin arribar a proposar-se des del Consell de Zona. 

 

El regidor Castro i la regidora Ferre, responen que els projectes aprovats a partir de 

dinàmiques participatives al Consell de Zona, hauran de ser realitzats amb càrrec al pressupost 

de la regidoria que correspongui segons si el projecte té a veure amb esport, cultura, medi 

ambient, urbanisme, etcètera. 

 

Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dóna per acabada la sessió plenària del 

Consell. 
 

 

Francesc Mòdol, coordinador tècnic dels Consells de Zona. 

Lleida,  14 de gener de 2020. 
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CONSELL DE LA ZONA 14 ( Llívia i entorns) 
Plenari del Consell de Zona realitzat el 15 de setembre de 2021, al local social “El Casinet” del 
Centre Cívic de Llívia. 
 
Assisteixen a la reunió:                                      
 
Entitats: 
Associació de Veïns de la partida de Llívia i voltants; grup municipal PSC; Associació de Dones 
de Llívia; Escola el Segrià; i l’Escola Bressol Municipal de Llívia. 
 
Persones registrades: 
Andrea Hernández; Ma Lluïsa Aubarell; Mar Gotarda; Maria Vilaginés; Lluïsa Lucas; Joan 
Queralt; Teresa Diaz; Ana López; Miguel Ángel Expósito; Inés Subirà; Jordi Subirà; Ester 
Martínez; Paloma Gómez; Yolanda Andreu; Justo Ojeda; Magda Serna; Núria Gil; David 
Miarnau; José Antonio Flores; Nora Ribau; Meritxell Serradó; Monica Jurado; Víctor Abad; Jordi 
Betriu; Jordi Pérez; Oscar Planes; Daniel Esquinos; i Àngel Macarulla. 
 
Per l’administració municipal: 
El regidor de la zona 14 i president del Consell, Joan R. Castro; la regidora de Participació 
Ciutadana i vicepresidenta del CdZ14, Marta Gispert; i de part de la Secretaria Tècnica dels 
Consell de Zona: Francesc Mòdol i Sogues Sendra. 
 
El regidor Joan R. Castro, dona la benvinguda a les persones assistents, fa la presentació de la 
nova regidora de Participació, Marta Gispert, i a continuació comenta la viabilitat dues de les 
propostes que en el seu dia va plantejar l’Associació de Veïns. Sobre la petició de fer un 
tancament perimetral de fusta al voltant del parc infantil, Castro afirma que hi ha dubtes de 
quin ha de ser el mecanisme segur, per als menors, d’obertura/tancament de l’espai; i quant el 
projecte de fer un “Circuït Lúdic amb rodes”, el regidor diu que s’haurà de comprovar si el lloc 
on es demana de fer-lo té la catalogació corresponent a un equipament de caràcter esportiu. 
 
S’inicia el torn de preguntes i/o propostes: 

Mar Gotarda, veïna. Amb la finalitat de poder preparar algunes propostes veïnals, demana que 

se’ls faciliti un plànol amb el detall i la catalogació dels espais municipals al barri. 

 

Andrea Hernández, Associació de Veïns. Reclama a la Paeria major agilitat a l’hora d’atendre 

les peticions que es fan; la representant veïnal fa lliurament al regidor d’una llista de qüestions 

pendents, on hi consta: 1- obres pendents del tractament d’aigües; 2- ascensor del Centre 

Cívic; 3- camí d’unió de Llívia amb el barri del Secà; 4- tancament al voltant de la pista de futbol 

per a evitar accidents infantils; 5- millora del terra de la pista de futbol; 6- manteniment del 

camp de futbol; 7- projecte de millora del terra de l’entrada del col·legi i Local Social; 8- 

projecte de plantada d’arbres i de fer zona verda a l’espai de davant de Parc de l’Aventura; 9- 

millora de la freqüència de busos; 10- senyalització perquè no passin camions pel carrer Gran; 

11- pintura i manteniment de les fustes dels jocs dels parcs infantils; 12- enllumenat i 

senyalització dels carrers de les partides; i 13- Carril-bici. 

 

Monica Jurado, veïna. Contradiu l’argument segons el qual el sistema d’obertura/tancament 

de les portes del recinte de jocs infantils podria comportar un risc de seguretat, per als 

menors. Altrament, es queixa de la brutícia que generen els gossos, i, com a mesura coercitiva, 

demana que es puguin identificar els propietaris incívics mitjançant l’anàlisi de l’ADN de les 

femtes abandonades de les seues mascotes. 
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Àngel Macarulla, veí. En la línia de la intervenció anterior, opina que no hi ha cap raó de pes 

per a no fer el tancat perimetral de la zona de jocs infantils. Quant a altres aspectes, es queixa: 

1- que vora el parc de Sant Anastasi hi ha un tram de carrer sense arreglar; i2- del mal estat 

d’alguns carrers i del clavegueram de Llívia. 

 

Teresa Díaz, veïna. Demana reajustar l’horari de la línia de bus per a sincronitzar el servei amb 

els nous horaris d’institut; i també reivindica millorar el servei de bus, els diumenges.  

 

Inés Subirà, Associació de Veïns. Reivindica: 1- que hi hagi més vigilància per a controlar 

l’incivisme en general, i que es posin cartells per a sensibilitzar la ciutadania; 2- incrementar la 

periodicitat dels treballs de segar les males herbes; 3- reposar la pintura antilliscant a la pista 

4- senyalitzar i controlar el tonatge màxim dels camions que poden circular per l’entorn de 

Llívia, perquè no es facin malbé els camins; i 5- que les reparacions dels bonys dels carrers es 

facin perquè siguin més duradores.  

Subirà finalitza la seua intervenció fent saber que estan treballant l’estudi sobre la viabilitat 

d’un carril bici per connectar Llívia amb el Secà; i recordant que, des de que va cremar un 

autobús davant de l’escola, hi ha pendent de reposar la tanca que es va fer malbé arran de 

l’esmentat incendi. 

 

Miquel Àngel Expósito, Associació de Veïns. Valora positivament els arranjaments que s’han 

fet al Centre Cívic, però es queixa: 1- que el servei municipal de neteja no funciona bé, la qual 

cosa, al seu entendre, es un factor que no ajuda gens a combatre l’incivisme; i 2- que cal 

preveure solucions perquè es pugui anar i venir a Llívia amb mitjans de mobilitat sostenible. 

 

Maria Vilaginés, Associació de Dones. Demana: 1- la instal·lació d’un ascensor al Centre Cívic; 

2- la vigilància i manteniment dels camins i els entorns de les torres de Llívia, en concret, fa 

referència a la caiguda d’una branca d’un xop que va provocar destrosses diverses i el tall 

d’una línia telefònica.  

 

Lluïsa Aubarell, Associació de Dones. Explica que fan gimnàstica a la sala del Casinet i es queixa 

que la superfície del terra és massa lliscosa.  

Quant a la branca caiguda a què s’ha fet referència anteriorment, i que cal retirar, concreta 

que es troba al número 88 del carrer Gran. 

 

Víctor Abad, veí. Corrobora que el terra del Casinet rellisca molt quan fan activitats. En 

referència a altres qüestions, es queixa: 1- que els arbres dels espais públics del barri són 

decoratius, però que fan poca ombra; 2- que cal actuar contra la proliferació excessiva de 

mosquits; 3- que la xarxa de cablejat elèctric està instal·lada de forma molt desendreçada; 4- 

que algunes voreres són massa estretes; i 5- que l’actual servei de bus no és prou eficient, i 

que al seu entendre els aniria millor un bus més petit que els fes de llançadora, cada 20 

minuts, fins a Barris Nord. 

 

Meritxell Serradó, Escola Bressol. Es queixa que la Bressol, des de 2005, continua estant el 

mateix barracó prefabricat; i denuncia el problema sanitari que els genera la presència d’una 

colònia de gats, vora l’escola; es veu que hi ha exemplars molt grans que defequen al pati i a 

l’hort d’aquell centre educatiu. 
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En relació al sistema d’obertura de portes adaptades a nens petits, informa de l’existència d’un 

mecanisme de seguretat “anti pinça-dits”, que aniria bé per a les portes del futur tancat 

perimetral de la zona de jocs infantils.  

 

Paloma Gómez, veïna. Subscriu la queixa que s’ha fet anteriorment, en el sentit d’ajustar 

l’horari del servei de bus al dels centres educatius als que s’han de desplaçar els nois i les noies 

del barri. 

 

En referència a les observacions que han anat fent les persones participants a la reunió, el 

regidor de zona, Joan Ramon Castro, respon: 1- que ja s’ha projectat posar l’ascensor al Centre 

Cívic; 2- que el tancament perimetral de la pista planteja alguns dubtes tècnics, quant a 

seguretat, però que estudiaran com resoldre’s; 3- que el problema dels excrements de gossos 

és general a tota la ciutat, i s’haurà de conscienciar els propietaris dels animals perquè tinguin 

unes conductes cíviques, i, en última instància, que la Guardia Urbana haurà de sancionar si és 

necessari; 4- que la viabilitat de fer el “circuit lúdic” que s’ha demanat anirà condicionada al fet 

que la catalogació dels terrenys on es vol ubicar permeti usos esportius, en aquest cas anar 

amb bicicleta; 5- que demanarà a Patrimoni un plànol amb el detall i la catalogació dels espais 

municipals al barri; 6- que s’estudiaran solucions per atendre les millores que es demanen 

quant al servei de bus; 7- que la reconstrucció de l’espai de l’escola on va cremar el bus es farà 

quan hi hagi pressupost per a fer-ho; 8- que hi ha prevista l’ampliació de la vorera del carrer 

Grealó, aprofitant les obres que ha de fer la companyia elèctrica; 9- que per a posar un 

tractament antilliscant a la pista caldrà prèviament picar el formigó; 10- que ja existeix un camí 

perquè els vehicles pesants que van a l’horta no hagin de passar pel centre del barri, però que 

encara no s’ha pogut posar la senyalització informativa; 11- que la carretera de Llívia depèn de 

la Diputació, per tant la possibilitat de fer un carril bici no és una decisió estrictament 

municipal; 12- que actualment l’ajuntament no utilitza la tècnica de fumigar amb productes 

tòxics, per raons mediambientals; 13- que s’iniciarà una de les fases de la millora del 

clavegueram (per valor d’uns 200.000€) tan aviat com finalitzi la campanya de reg, atès que les 

obres afectaran el recorregut de la sèquia; 14- que a l’objecte d’agilitzar el tràmit per a la 

concessió dels permisos d’obres, la Paeria ha signat un conveni amb el Col·legi Oficial 

d’Enginyers; i 15- que la vigilància és un tema preocupa a tothom, raó per la qual ja s’han 

instal·lant una setantena de càmeres a diversos llocs de l’Horta, i que per a comunicar 

qualsevol incidència a l’ajuntament, recomana que s’utilitzi l’aplicatiu Appunta 

Quant a la resta peticions i/o denúncies a què s’ha fet esment durant la reunió, Joan Ramon 

Castro adquireix el compromís de derivar-les als serveis municipals pertinents, perquè se 

n’ocupin. 

 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dona per finalitzada l’Assemblea Plenària del 
Consell de la Zona 14. 
 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona. 
Francesc Mòdol i Glòria Vicens 
     
15 de Setembre de 2021 
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CONSELL DE LA ZONA 14  (Llívia i entorns) 
Plenari celebrat el 4 de maig de 2022, al Centre Cívic de Llívia (Sala Casinet) 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes  i Grups:  
 
Escola CEIP El Segrià; Associació “Watani para la Libertad y la Justicia”; Escola Bressol de Llívia; 
Associació de Dones de Llívia i Associació de Veïns de Llívia. 
 
Persones:  
Manoli Aranda; Inés Subirà; David Miarnau; Mourad El boudouhi; Nora Ribau; Vanesa Esquinas; 
Meritxell Serradó; Ramona Fuixench; Maria Vilaginés; Justo Ojeda; Paco Castellano; Angel Macarulla; 
Pere Macarulla; Manuel Andújar; Josep Ma. Juanmarti; Aurelio Boj; Carina Álvaro; Xavier Zuriguel; 
Ramon Hernández; Aitor Hernández; Ma. Àngels Abaigar; Núria Guitart; Jordi Subirà i Antoni Guitart. 
 
Per l’administració municipal: 
El regidor de zona CdZ14, Joan Ramon Castro; la regidora de Participació, Marta Gispert; i de l’Àrea de 
Participació, Cristina Saiz; Glòria Vicens i Sogues Sendra. 
 
 
S’inicia el plenari del Consell de la zona 14 amb la salutació del regidor de zona, Joan Ramo Castro i  la 
regidora de Participació, Marta Gispert. S’excusa al Sr. Alcalde, donat que per problemes d’agenda no 
ha pogut assistir al Consell, però proposa una altra data (25/05/2022) per realitzar una trobada amb 
els veïns i veïnes. 
 
Seguint amb el ordre del dia, el regidor de zona, Joan Ramo Castro, exposa: 1- algunes de les 
actuacions que s’han  realitzat des de el Pla de Millora de l’Espai Públic; 2- la construcció del nou 
col·lector que el començaran pel camí que va a la Plana del Bisbe i després començaran pel carrer 
Antoni Vilaplana; 3- més endavant es farà l’asfaltatge del carrer Gran; i 4- s’arranjarà el dipòsit de 
l’aigua. 
A continuació, presenta una proposta de projecte pel barri per millorar la zona de davant l’escola i el 
Centre Cívic que consisteix en arranjar la vorera treient el mur, d’aquesta manera donaria més 
amplitud a la zona. A partir de la presentació de la proposta, s’obra un diàleg/debat amb els assistents 
al Consell en el que es comenten noves idees i aclariments d’alguns dubtes.  

Seguidament, Glòria Vicens, tècnica de l’Àrea de Participació, exposa la plataforma digital participativa 
“Decidim”.  Una eina avançada de participació que permet que tota la ciutadania prengui part de tots 
els processos participatius que es duran a terme a la ciutat de Lleida. Es tracta d’avançar en la 
democràcia participativa. Finalment fa un breu resum del funcionament per poder accedir-hi i anima a 
la gent a participar.  
 
Les tres opcions per accedir a la plataforma “Decidim” són: 

- https://participacio.paeria.cat/ 
-  https://lleida.decidimcatalunya.cat/ 
- https://decidimlleida.paeria.cat 
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Torn general de preguntes i/o propostes: 
 
Pere Macarulla/Àngel Macarulla, veïns. Exposen els seus dubtes sobre les obres del clavegueram i el 
motiu del perquè es fan amb 3 fases.   
Són coneixedors de que hi ha un tram de les canonades del c/Gran abans d'entrar al c/ Grealó que està 
trencat i, per tant, enfonsa el terra. Aigües Lleida ho sap i va fer passar la càmera per veure la 
problemàtica. Si no es soluciona aquest problema, no estarà solucionat ni el problema del clavegueram 
ni el problema del c/Gran. 
 
Mourad El Bouhouhi, “Asociación Watani para la Libertad y la Justicia”. Comenta la manca de 
transport públic per arribar al barri de Llívia.  
 
Ramon Hernández, veí. Pregunta l’opció del canvi d’hora del Consell per al que l’assistència tingui més 
èxit. Tan mateix, es queixa de la manca d’horaris del transport públic per arribar al barri de Llívia i de 
l’absència del Sr. Alcalde en el dia d ‘avui 
 
Carina Álvaro, veïna. Reivindica: 1- retirar una senyal de prohibit aparcar ubicada al carrer Horta ja que 
la gent ja aparca respectant els veïns; 2- asfaltar el carrer de la sortida del carrer Horta que dona al 
Parc de Sant Anastasi; 3- plantar arbres al parc ja que no es reparen les que s’han mort; 4- millores a 
nivell de jardineria 
 
Jordi Subirà, veí. La seva queixa principal va ser en nom de varis veïns del "camí vell" què és on ja s'ha 
efectuat la primera fase. Manifesten que el camí no compleix les mesures de pas reglamentàries i 
tenen problemes quan tenen que anar a carregar/descarregar a les seves finques. Això és molt 
important ja que és una obra recentment i hauria d'estar ben acabada perquè hi passen molts 
agricultors i ramaders. També parla del problema de la bretxa digital que tenen les persones grans que 
viuen a Llívia.  
 
Inés Subirà, Associació de veïns. Fa demanda sobre la necessitat d’augmentar l’escola degut a 
l’augment de població infantil. També vol que consti en acta que es va realitzar una reunió amb tècnics 
de l’ajuntament per cedir un dels magatzems a l’escola per guardar material, tot i que aquest 
magatzems estan en molt mal estat, i és van sentir menyspreats. Referent al tema dels magatzems 
comenta l’opció de realitzar un conveni amb l’escola per la cessió. A més, Inés, fa incís amb la falta de 
manteniment a les instal·lacions (parets esquerdades, guix caigut i sense pintar...) fet que pot suposar 
un perill si no és solucionen aquest problemes. 
 
Antoni  Guitart, veí. Es queixa de la manca d’horaris del transport públic per arribar al barri de Llívia i 
de la mala gestió de les obres que es van realitzar per l’entrada a Llívia.  
 
Maria Vilaginés, Associació de Dones. Explica la problemàtica dels dos forats de la sala del Centre 
Cívic.  
 
Cal esmentar també que molts dels assistents manifesten la necessitat d’ubicar un ascensor al Centre 
Cívic i la necessitat de complir les promeses de finalitzar els diferents projectes que se’ls presenten.  
 
Cristina Saiz, Cap de l’Àrea de Participació, explica la importància de crear un grup dinamitzador per 
treballar de manera conjunta i així tirar endavant diferents projectes que es proposin. Com exemple, 
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nombra el projecte proposta per regidor Joan Ramon Castro, donat que han sortit diferents  dubtes i 
altres propostes sobres aquest, seria una opció crear una comissió de treball per estudiar aquesta 
projecte i arribar amb un consens. 
 
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que han anat fent 
les persones participants a la reunió, el regidor Joan Ramon Castro, respon: 1- les obres del 
clavegueram sempre s’ha dit que es faria amb 3 fases i fa una breu explicació del projecte; 2- respecte 
retirar la senyal del c/de l’Horta ho traspassarà; 3- les incidències de jardineria les passarà a transició 
ecològica; 4- ja estan avisats els tècnics de la incidència dels forats de la sala del Centre Cívic. 
 
La regidora de Participació, Marta Gispert, ofereix l’opció d’incorporar una persona amb un punt de 
suport digital al Centre Cívic un cop a la setmana o quan es decideixi, per tal de trencar amb la bretxa 
digital.  
 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 
 

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
 
Sogues Sendra/Glòria Vicens 
 

 
Lleida, 4 de maig de 2022 

 


